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VAKANTIEPARK VOOR 

• stacaravans

• tourcaravans

• tenten
• campers

GROOT NATUURBAD VOOR: 

• zwemmers en niet-zwemmers

• wind-surfers

• roeiers

Parkweg 2 
. 9865 VP Opende (Gr.) 
Tel. 05946-9555 

antiepark 

• moderne toiletten

• babyroom

• wasserette
• toilet en douche voor minder-

validen

• comfort-cabines

• stroom- en wateraansluitingen
• toko - Z.8.-winkel
• taveerne

Parkweg 2 
. 9865 VP Opende (Gr.) 
Tel. 05946-9555 

antiepark 



UITGAVE: VERENIGING PLAATSEUJK BELANG TE OPENDE 

Hoofdredakteur: M. v. d. Woude 
Julianabuurt 15, 9865 VM Opende, telefoon (05946)-9312 

Opende is het snelst vergrijzende dorp in de 
gemeente Grootegast. Oat is een vaststaand feit 
hetgeen bewijst dat de Opendenaar sterk aan 
eigen grond, eigen omgevi ng, gebonden is. Oat 
pleit voor de leefbaarheid van ons dorp en 
daarop mogen we trots zijn. Daarmee mogen 
we ons zelfs erg gelukkig prijzen. 
Maar, het heeft ook andere gevolgen die bij
zonder pijnlijk kunnen zijn en die een gevaar 
betekenen voor de toekomst. Een toekomst 
die van onze leefbaarheid niets overlaat. 

Vergrijzing betekent dat de leeftijdsopbouw in 
ons dorp sterk aan het verouderen is. ledereen 
bl ijft zitten waar ie zit en we voe I en ons daar 
wel bij. Dit heeft tot gevolg dat het woningbe
stand grotendeels in gebruik komt van gezin
nen waarin geen geboortes meer plaatsvinden. 
Een en ander leidt ertoe dat er weinig of in 
ieder geval te weinig jonge aanwas is, zeker nu 
de gezinnen niet zo groot meer worden. 
We real iseren ons dat niet altijd, zeker niet, 
maar toch heeft dit voor ons dorp gevolgen, 
verstrekkende gevolgen, die ons later, als we 
met de problemen komen te zitten, kunnen 
benauwen en gevoelens van spijt opleveren. 
Een van de eerste gevolge11 doet zich voelen 
binnen de muren van onze scholen voor kleu
ter- en basisonderwijs. We mogen ons nu ge
lukkig prijzen met twee kleuterscholen en drie 

Administratie: Provincialeweg 73, 9865 AC Opende 

voor basisonderwijs. U weet, openbare school, 
school Drachtsterweg en Rehobothschool. 
Het zou interessant zijn te weten hoe het nu 
met de kansen van zie scholen is. De tijd ont
brak om hiernaar een onderzoek in te stellen 
maar dat doen we hopelijk binnenkort. Wei 
hoorden we van het hoofd van de openbare 
school dat binnen enkele jaren het aantal 
nieuwe leerlingen ten opzichte van nu zal zijn 
gehalveerd tot slechts een tiental. Zonder twij
fel zal deze tendens zich ook openbaren op de 
andere scholen. 
Men hoeft geen filosoof te zijn of middelbaar 
onderlegd om te onderkennen dat dit zal leiden 
tot verdwijn ing van de scholen of althans tot 
het onderbrengen van het geheel in een school. 
Voor het kleuteronderwijs liggen de zaken pre
cies eender. 
Het is vier jaar geleden dat er iil Opende werd 
gebouwd in de sociale sektor en nu al kondi
gen deze bee Iden zich aan. 

Niet alleen de scholen worden het slachtotfer. 
Zander enige twijfel zullen ook het vereni
gingsleven en het kerkelijk I even die nare gevol
gen stra ks ondervi nden. 
Bestaansrecht en nieuw ieven zijn nu eenmaal 
onverbrekelijk verbonden aan de komst van 
nieuwe (dus jonge) aanvoer. Het zijn de lo
gische wetten van moeder natuur, of, zo u 
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wenst, Gods schepping. Onze leefbaarheid (is 
!even op een zo aangenaam mogelijke manier)
valt en staat met voorzieningen als scholen,
kerken, verenigingen, leefomgeving.
Al deze voorzieningen warden steeds duurder
en kunnen alleen in stand warden gehouden
binnen een gezonden leefgemeenschap, groot
genoeg om de prijs te kunnen rechtvaardigen
en op te brengen. En dan praten we nog maar
niet over uitbreiding van voorzieningen en 
diensten.

Een voor de hand liggend medicijn voor derge
lijke kwalen is het opvoeren van de woning
bouw, zeker in de sociale sector, dus wonin
gen van bouwvereniging en gemeente. Oeze 
warden echter slechts mondjesmaat toebe
deeld. En toch is er binnen onze dorpsgrenzen 
een grote behoefte. 

Het is dan ook onbegrijpelijk dat het plan Wes
terkluft door een handtekeningenaktie wordt 
vertraagd, zo niet op de tocht komt te staan. 
Nog onbegrijpelijker is het, dat onze eigen in
woners dat doen. We kunnen ons moeilijk 
voorstellen dat de mensen die hun handteke
ning plaatsten deze voor Opende zonder meer 
dodelijke gevolgen hebben overzien. Of heb ik 
het mis, wil men werkelijk osn dorp afbreken? 
Nee, dat wil er bij mij en vele anderen toch 
niet in. 

Wij moeten stuk voor stuk ijveren voor behoud 
van onze mooie natuurlijke omgeving, maar 
dat mag niet ten kos1.e van alles. Wat het 
zwaarst is moet het zwaarst wegen. Soms heb
ben we een keus te maken, hoe moeilijk dat 
ook is. We kunnen niet alles hebben, vaak 
moeten we kiezen en die keuze dienen we wel
overwogen te maken. Soms moet het een 
noodzakelijkerwijs voor het ander wijken. 
Nu hebben we te waken voor de instandhou
ding van de voorzieningen in ons dorp en dat 
eist woningbouw. Binnenkort wordt in Open
de opnieuw het plan Westerkluft besproken. 
Oat plan moet doorgang vinden willen we on
ze scholen behouden. Blijven we een tweede 
periode van vier jaar van nieuwbouw versto
ken dan valt er weinig meer te redden. Oat is, 
zoals de voorzitter van Plaatselijke Belang het 
uitdrukte, de doodsteek voor Opende. 

Nog afgezien van deze argumenten hebben 
allemaal de taak te zorgen dat onze kinderen, 
kleinkinderen, zo ze dat wensen, en wie wil 
dat niet, in de toekomst de kans hebben zich 
in Opende te vestigen. Stagnerende of niet uit 
te voeren woningbouwplannen (waar we toch 
al als de bok op de haverkist achteraan moe
ten zitten verdrijven hen straks onherroepelijk 
naar elders, want stagnatie nu is voor hen in 
de toekomst hetzelfde als verbanning. Ook dat 
kan toch niet de bedoeling zijn. 
Oaarom, steun het plan Westerkluft, het is voor 
Opende onontbeerlijk. 
Er is een begin gemaakt met de dorpsver
nieuwingsplannen die goeddeels de toekomst 
van ans dorp zullen bepalen. Vele mensen zijn 
bereid hieraan hun krachten te weiden. Doe 
alien mee door u positief voor Opende op te 
stellen. 
We komen op deze plannen nog wel uitgebreid 
terug. 

M. v.d. Woude.

BEV R IJD I NGSF EEST 

Als voorzichtig optimistische schattingen juist 
zijn zal 5 mei Opende erg feestelijk op de 
been brengen. 
De verwachting is dat er zo tussen de twintig 
en dertig praalwagens aan de optocht zullen 
gaan deelnemen. 
Dat belooft wat. 
Onze dorpsbevolking is er, althans groten-
deels, erg enthousiast voor. Prachtig. 
Laten we hopen dat deze 5 mei-viering iets in 
Opende los zal ma ken dat de eenheid en leven
digheid in de hand werkt. Enige tekenen zijn 
er al, er wordt al gedacht aan de oprichting 
van een buurtvereniging, buurten hebben al 
iets georganiseerd op een later tijdstip zoals 
met elkaar bowlen. 
Leuk en hoopgevend voor de toekomst van 
Opende. 
Dit belooft nog iets voor de dorpsvernieuwing. 
Opende leeft, laten we gezamenlijk doorgaan. 
We zijn met z'n alien in staat veel meer te 
doen als de wil er is. 
Allemaal meedoen! U ook? 
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Spaar- en Voorschotbank
r r

fr„OPENDE"
Provincialeweg 153, telefoon 05946-9406

AUTOVERZEKERINGEN

NU MAXIMAAL 50% KORTING

Voorbeeld:

Cataloguswaarde

10.000,-

met 50 % no-claim

15.000,-

met 50 % no-claim

20.000,-

met 50 % no-claim

All Risk

f 932,
f 466,-

f 1245,-

f 622,-

f 1552,-

f 776,-

W A + mini casco

f511,-

f 255,-

f651,-

f 325,-

f 786,-

f 393,-

WA

f431,
f215,

f531,
f265,

f626,
f 313,



Bestuu rsvergaderingen 
Het bestuur vergaderde op 3 maart (met de 
heer J.H. de Nas; voor de Dodenherdenking en 
de Nationale Feestdag; 7 \eden aanw.) en op 
10 maart (8 !eden aanw.). Volgende vergade
ring op 14 april (over Dodenherden king en 
Nationale Feestdag). 

Dorpskrant De Keuvelaar 
Er zijn nu (12 maart) in Opende 409 en bui
ten Opende (in 43 plaatsen) 96 abonne's, sa
men 505. 
De derde jaargang eindigde met 418 + 86 = 
504 abonne's. 
De 500ste abonne in deze jaargang was de 
heer S. de Vries, Parksterdwarsweg 5. De 505-
de en ruim twintig andere heeft De Keuvelaar 
te danken aan de vrijwillige en ijverige werver 
van nieuwe abonne's, de heer W. van Beel en, 
Poelbuurt 13. Een woord van dank aan hem 
van het bestuur is dan ook hier wel op zijn 
plaats. 
Het lijkt ondankbaar, maar tevreden zijn het 
bestuur en de redaktie nog niet geheel. Om te 
bezuinigen is De Keuvelaar ingekrompen tot 
20 bladzijden. 
Door de goede resultaten met de advertentie
opbrengsten en de abonnementsgelden zijn er 
al drie Keuvelaars weer met 24 bladzijden ver
schenen. 
Als er nog meer abonne's bijkomen, kan de Re
daktie met een gerust hart De Keuvelaar voor
taan met 24 bladzijden laten uitkomen. 
Wilt u daar een handje bij helpen door eens te 
proberen een familielid of buur of kennis 
abonne te maken? Meer dan een mag natuur
lijk ook. 
De adressen, waar u hen kunt opgeven vindt 
u in De l(euvelaar.

Sportdag 1980 (14 mei). 
De volgende voorbereidingsvergadering is op 
21 april. 

Ledenvergadering 

Deze werd gehouden op 14 maart in het Cafe 
Jan Bos aan de Parkweg. 
Er waren 50 \eden aanwezig. Het hoogste aan
ta I aanwezigen is geweest 54, op 1 maart 1961 . 
Het was dus voor ons Ver. een goed bezochte 
vergadering. Verheugend was, dat er zovee\ da
mes aanwezig waren, meer dan ooit tevoren. 
Als gast was aanwezig de heer H. Ruitenberg 
van de Stichting Opbouwwerk Z.W.Kw. 

Punt 1 en 2. Nadat de voorzitter, de heer P. 
Delhaas de vergadering geopend had, las de 
secretaris de notulen van de ledenvergadering 
op 9 maart 1979 voor. Zij werden goedge
keurd. 

Punt 3: Jaarverslagen. 
a) Financieel verslag. De heer G. Wassenaar
deed verslag van de bevind ingen van hem en
de heer E. Bergsma bij het nazien van de boek
houding. Zij hadden alles zeer nauwkeurig na
geplozen en in orde bevonden. De kascommis
sie zag graag dat er weer een kasboek gebruikt
zou warden. Nu waren er a Ileen bankoverzich
ten. De voorzitter zei dat die gemakkelijk wa
ren, maar dat de nieuwe penningmeester wel
weer een kasboek zal gaan gebruiken.
Uit het financieel overzicht bleek dat de in
komsten f 5.664,51 bedroegen en de uitgaven
f 4.536,43. Saldo op de bank f 1.128,08. l<as
voor de graven en het monument. lnkomsten
f 928,82. Uitgaven (gedaan in 1980). Saldo bij
de bank f 928,82.
Aan de scheidende penningmeesteresse, mevr.
J. Koops-Dijk, werd, met applaus, decharge
verleend.
Daarna kwam het voorstel van het bestuur,
het ledengeld voor een jaar te verhogen tot
f 7 ,50 aan de orde. De Nationale Feestdag zal
ook heel wat kosten meebrengen. Bovendien
is het goed dat de Ver. een reserve heeft.
Enkele \eden hadden bezwaren. Sommigen
vreesden ledenverlies, maar de vergadering aan
vaarde zonder tegenstemmen het voorstel. Ver
volgens kwam het houden van een feestavond
ter sprake. De kosten zijn hoog geweest. Voor
stel: geen feestavond meer. Er was niemand
tegen.
b) Verslag over het jaar 1979. De secretaris las
het voor. Het werd goedgekeurd.
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SPECIALE AANBIEDING

Salonkasten
2.50 m breed met massief voorfront

nu f1695,-

Kom geheel vrijblijvend een kijkje nemen en er is altijd een

ruime keuze in meubels en woninginrichting.

P.S. Wij ruilen uw oude meubels in.

UTSMA's Meubelhandel
Prov.weg 56-58 - Opende

Telefoon 9218

Verplaatsen van alle
keten
nishutten en romneyhallen

Tevens levering van keten,
nishutten, romneyhallen
garages en zomerhuisjes

DEMONTAGE- EN MONTAGEBEDRUF
VAN BOUWKETEN

H.Bekkema - Provincialeweg 15 - Opende (Gr.) - Tel. 05946-9293



c) Kascommissie over 1980. De heer E. Berg
sma bleef aan. Voorgedragen werd de heer G.
Bekkema. Bij acclamatie werd dit goedge
keurd.

Punt 4: Bestuursverkiezing. 
Mevr. A. Kiestra-Venema en de heer T. de Boer 
vormden het stembureau. Uitslag: Mevr. J .M.J. 
Westgeest-Maertens, 47 st.; Mevr. A. Nieuw
man-van der Woude, 3 st.; Mevr. Westgeest 
was dus herkozen. Vacature Mevr. J. Koops
Dijk; Mevr. D. Graansma-lJtsma, 19 st.; Mevr. 
J. Terpstra-Gaikema, 31 st.; Mevr. Terpstra ge
kozen.
Vacature: W. Mud: J. Krist, 12 st.; M. v.d.
Woude, 38 st. De heer v.d. Woude gekozen.
De drie namen de benoeming aan.

Punt 5: Dorpsvernieuwing. 
De heer Ruitenberg zette uiteen wat de dorps
vernieuwing in deze gemeente betekent. In an
dere gemeenten doet men het anders. De in
woners van Opende moeten hun dorp bekij
ken en nagaan wat er verbeterd moet warden. 
Oat zijn dat de knelpunten. Het gaat er niet 
om die knelpunten los van elkaar te behande
len. Neen, er moet nagegaan word en wat het 
verband ertussen is. Want er moet ook over 
beslist warden, wat de volgorde in belangrijk
heid van die knelpunten is. Dit noemt met dan: 
integrale aanpak. Er moet ook over gedacht 
warden, hoe die knelpunten opgelost moeten 
warden. 
Er warden aan de inwoners dus niet plannen 
van boven af voorgelegd. Zij moeten zelf erover 
beslissen wat zij willen. Dit is dus een voor
beeld van democratisering van het beleid. 
Daar de gehele bevolking niet samen kan ko
men, is aan het bestuur van de Ver. gevraagd 
een dorpsvernieuwingscommissie te vormen. 
De leden daarvan moeten uit de drie delen van 
Opende komen, uit alle groepen en van ver
schillende leeftijd zijn. 
Dit heeft het bestuur gedaan. (Het heeft het 
bestuur van de Ver. Streekbelang De Scheiding 
e.o. gevraagd mee te doen. De bestuursleden
daarvan, die in Oopende wonen, zijn nu lid
van de Dorpsvernieuwingscommissie, seer.) Het
bestuur en de beide raadsleden te Opende doen
ook mee. Deze groep moet uit haar midden
drie mensen aanwijzen, die lid warden van de
Gemeentelijke Projectgroep voor Opende.

Voorzitter daarvan is de burgemeester, verder 
zijn leden mensen van de gemeentelijke dien
sten, een stedebouwkundige van het Bureau 
Bugel en Van de Dijke, iemand van de Afd. 
Stads- en dorpsvernieuwing van de Grondmij, 
die als coordinator van de projectgroep op zal 
treden en als steun voor de bevolking de op
bouwwerker van de St. Opbouwwerk Z.W.Kw. 
en als dit nodig is vertegenwordigers van ande
re instellingen (leden ad hoe). De drie leden 
uit Opende moeten steeds weer overleggen 
met de Dorpsvernieuwingscommissie Opende. 
Als het nodig is, moet er een dorpsavond ge
houden warden, zo mogelijk met een tentoon
stelling. Op zo'n avond moet de Dorpsver
nieuwingscommissie aan de bevolking haar 
plannen voorleggen en vragen of deze het er 
mee eens is. 
De Dorpsvernieuwingscommissie moet dus het 
gehele dorp bekijken en nagaan wat en waar 
de moeilijkheden (knelpunten) zijn (stede
bouwkundige problemen, opbouw van de be
volking (mannen, vrouwen, leeftijden), wat 
voor woningen er zijn, werkgelegenheid, ver
voer van arbeiders naar andere plaatsen, het 
verkeer en parkeermogelijkheden, enz. enz. 
Dit alles komt in de Gemeentelijke Project
groep. Die biedt tenslotte een plan met een 
lijst van knelpunten aan B. en W. aan. Die moe
ten daar voorstellen aan de gemeenteraad van 
ma ken. De Gemeenteraad bes list daarover. 
Deze voorbereiding kost natuurlijk geld. Daar 
krijgt de gemeente subsidie voor van het fv1ini
sterie van Volkshuisvesting en Ruimtelijke Or
dening (V.R.O.). En daarna komt de verwer
kelijking. Die kost nog meer geld. V.R.O. stelt 
daarvoor geld beschikbaar. 
Op de kaart van Opende warden een paar 
dorpsvernieuwingsgebieden aangegeven. Daar
van wordt de oppervlakte berekend en het 
aantal huizen geteld. Uit deze beide gegevens 
wordt een getal X berekend. De subsidie voor 
de verbetering van de woongeving wordt dan 
X x f 2.500,-. 
Tijdens het maken van de plannen kan al over
leg gepleegd warden over de uitvoering ervan. 
Het voordeel van het maken van een dorpsver
nieuwingsplan is, dat het dorp nu heel duide
lijk kan laten zien wat het wil en waarom. 
U it de beantwoording van de vragen door de 
heer Ruitenberg bleek o.a. dat de riolering van 
't Strandheem naar Opende-West door Ostara 

7 



WienüMGnjp5w
spaart, zit straks

eersteklas
in z'n spullen... l

Grijp 5 sparen,
voor 11 t/m 14

jarigen: geeft
maar liefst
7 % rente

en nog eens
5% spaarpremie.

l Rabobank BB,

Gratis
Sherry/Portglas

Voor

centrale verwarming

gasaansluitingen

waterleidingen

zink- en mastiekwerk.

Tevens alle materialen.

Smederij

FA. KOOPS
Opende

Het kadootje van Gulf van 28 maart t/m 28 april a.s.

Vanaf 28 maart krijgt u bij bezoek aan een Gulf station
een gratis sherry/portglas.
Kom snel en pak mee dit kadootje van Gulf.

Zolang de vooraad strekt!

Wijma's Autobedrijf
Provincialeweg 68 - OPENDE
Telefoon 05946-9118



B.V. is betaald, dat het Plan-Westerkluft niet
in de Dorpsvernieuwing begrepen is, dat ook
de kosten van rijwielpad en riolering langs de
Prov. weg niet uit de pot voor de dorpsver
nieuwing betaald worden, wel dat het Dorps
vernieuwingsplan moet helpen de aanleg van
rijwielpad en riolering spoediger en tegelijk te
doen plaats hebben, dat de kosten van de hulp
van de Stichting Opbouwwerk niet ten laste
komen van de voorbereiding van de Dorpsver
nieuwing en de Dorpsvernieuwing zelf.
De Prov. weg in l(ornhorn en Opende staat bij
de Provincie op een lijst. Maar soms wordt een
andere weg belangrijker geacht en krijgt dan
voorrang.
De voorzitter dankt de heer Ruitenberg voor 
zijn uiteenzetting en stelde een aantal andere
punten aan de orde.

1. Plan-Westerkluft.

Het maken van het plan heeft vier jaar ge
duurd. Daarna heeft het een maand ter visie 
gelegen. Er zijn bezwaarschriften tegen inge
diend. Het bleek dat er fouten in het plan za
ten. Bij de bespreking erna wees mevr. A. Lut
ter-B ijma er op, dat haar man al drie jaren ge
l eden bij Gemeentewerken op deze fouten had 
gewezen. Er was toen daarover een aantekening 
op de kaart gemaakt, maar later bleek dat de 
kaart niet verbeterd was. Een protest indienen 
kon niet, want het waren nog maar schetsen. 
Maar bij de tervisielegging bleek dat op de 
kaart nog dezelfde fouten stonden. 
De voorzitter zette uiteen, dat daarom de Ver. 
een formeel bezwaarsch1·ift tegen het plan had 
ingediend, maar tot verbazing van het bestuur 
bieek, dat in de andere bezwaarschriften niet 
alleen geprotesteerd werd tegen de, zoals nu 
gebleken is, vermeende rooiing van groenstro
ken, maar ook tegen het bouwer, van woningen 
op die plaats. 
Het bestuur heeft hiervoor overlegd met de 
burgemeester en enkele andere heren op dins
dag 11 maart. Er was al een n ieuwe schets 
klaar. Het bleek dat er van de groenstrook op 
een plaats iets af moest. Op een andere kon er 
wat bij komen. Sommige woningen moesten 
verschoven worden. Oat kostte 2 woningen. 
Burgemeester deelde mee, dat het plan inge
trokken zou worden. Daarmee vervallen ook 
de bezwaarschriften. Voordat het nieuwe plan 

ter visie gelegd zal worden, wou hij in Opende 
op een dorpsavond het nieuwe plan aan de be
volking tonen en uitleg geven. 
Tegen de andere plaatsen, die in de bezwaar
schriften (en ook in deze vergadering) ge
noemd werden, zijn allerlei bezwaren. Boven
dien kost het maken en laten goedkeuren van 
een plan op een andere plaats zeer veel tijd. 
De verhoging veroorzaakt door het indienen 
van de bezwaarschriften, wordt geschat op 
drie, vier maanden. Als er tegen het nieuwe 
plan geen bezwaarschriften komen, kan er in 
dit jaar nog begonnen worden. 
De voorzitter wees erop dat Opende nieuwe 
woningen nodig heeft. Denk aan de scholen. 
De burgemeester had al gezegd dat Opende 
vergrijsde. H ij vroeg de vergadering of zij een 
voorlichtingsavond wenste. Er stemde niemand 
tegen, zodat deze aangevraagd zal worden. 

2. Groenstroken en bos.

Burgemeester had het bestuur medegedeeld, 
dat de groenstrook en het bos aan de Bossingel 
gekapt (niet gerooid ! ) zou worden door de 
ploeg arbeiders voor het onderhoud van de 
bouwvallen. Achteraf bleek dat de groenstrook 
niet gekapt, wel opgeknapt zal worden. Het 
bos aan de Bossingel wordt gekapt en opnieuw 
ingeplant uit loofhout. Binnenkort gaat men 
daaraan beginnen. 

3. Stichting Welzijn Bejaarden.

Deze stichting werkt in de gemeenten Groote
gast, Marum en Oldekerk. 
Mevr. M.J. Dijksterhuis, die aan deze stichting 
verbonden is, wil ook in Opende spreekuren 
gaan houden, nl. op de eerste dinsdag van de 
maand van 9.00-10.00 uur in het Groene Kruis
gebouw (ook voor Kornhorn). Bejaarden, die 
daar niet kunnen komen, kunnen mevr. Dijk
sterhuis telefonisch vragen bij hen te komen. 

4. Nationale Feestdag.

Alie buurten krijgen een brief met gegevens. 
De heer Mellema heeft gezorgd dat er groen 
voor Opende beschikbaar zal zijn. 

Punt 6: Rondvraag. 
Er waren klachten over het beschrijven van de 
autoboxen en het bekalken van het bushokje 
bij Cafe Sportzicht. 
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Het is bedroevend dat het bestuur, dat gedaan 
gekregen heeft dat bij alle haltes nu bushokjes 
staan, direct daarna al klachten kreeg over een 
paar bushokjes. Het zal zich nu wel genood
zaakt zien om verwijdering van een of twee 
bushokjes te vragen. 
Lamp en parkeerruimte bij De Stjelp. 
Borden met de naam Opende op de R ijksweg 
nr. 43, nu N7. 
De voorzitter dee Ide mee, dat 't Strandheem 
onderhandelt met een firma over het plaatsen 
van borden op wagens in weilanden langs deze 
weg met de namen 't Strandheem en Opende. 
De A.N.W.B. wou er niet aan. 

Punt 7: Sluiting. 
Om bij half twaalf sloot de voorzitter de ver
gadering. Hij hoopte dat de aanwezigen wijzer 
waren geworden, vooral wat betreft de dorps
vernieuwing. Hij dankte alien voor hun aanwe
zigheid en de familie Bos voor de bediening. 

Vereniging Plaatselijk Belang. 

Voor de negen nu zitting hebbende bestuursle
den (waarvan drie dames), zijn er 32 mensen 
lid van het bestuur geweest, waarvan drie da
mes. 
De vader van de heer M. van der Woude, ons 
nieuwe bestuurslid, de heer Jan van der Wou
de, is lid van het bestuur geweest van 21 febr. 
1954 tot 29 januari 1958. Onze Ver. telt nu 
(17-3) 333 + 269 (echtgenoten van leden) = 
602 leden. 

Molen. 

Het bestuur heeft van B. en W. een afschrift 
van een brief van de Staatsecretaris van C. R .M. 
( R ijksdienst voor de Monumentenzorg, Afde
ling Juridische Zaken en R egistratie) van 3 
maart 1980 ontvangen. 
In deze brief staat dat de I eden van de Monu
mentenraad, ondanks de nieuwe argumenten 
van B. en W., van oordeel blijven, dat de on
derbouw van de molen op zichzelf niet van zo
danige kwaliteit is, dat door bescherming er
van het algemeen rijksbelang zou worden ge
diend. Ook in de toekomst zal molen, ook al 
mocht hij worden hersteld, niet beschermd 
worden. De molen komt dus niet in het monu
mentenregister. 

Dorpsvernieuwing. 

Het bestu ur heeft een Dorpsvern ieuwi ngscom
missie samengesteld uit inwoners van Oost-, 
West en Zuid. 
Deze heeft op 17 maart voor het eerst verga
derd. De heer H. Ruitenberg gaf een toelich
ting op ,,Een leidraad voor Dorpsvernieuwing", 
die alle leden hadden gekregen. 
De commissie koos de voorzitter en de secre
taris van de Ver. tot de voorzitter en secreta
ris. 
Er zal nu eerst een dorpsavond warden gehou
den in het laatst van deze maand of begin april. 
Dan komen B. en W., met enkele deskundigen 
om inlichtingen over de dorpsvernieuwing te 
geven (niet op plannen voor te stellen!). Zij 
zullen de Dorpsvernieuwingscommissie installe
ren. Het is dan mogelijk dat nog enkele inwo
ners toetreden. 
Op deze avond zullen B. en W. ook het Plan
Westerk luft bespreken. 
De tweede vergadering van de Dorpsvernieuw
ingscommissie is vastgesteld op 28 april a.s. 
Dan zal een begin warden gemaakt met de be
handeling van de problemen van Opende, de 
knelpunten, zoals ze in de. taal van de dorps
vernieuwers heten. 

uit de raad 
geklapt 

Tijdens de raadsvergadering van 4 maart j .I. 
zijn nogal wat zaken die Opende aangaan be
handeld. 
Op de publieke tribune was Opende dan ook 
goed vertegenwoordigd. De voorzitter van de 
gemeenteraad, burgemeester J. Verbree, dee I
de in het begin van de vergadering mee, dat 
het Wilhelmina-Rustoord dit jaar nog nict ge
sloten hoeft te warden. Er is voorlopig uitstel 
ontvangen tot 31 december 1981. Er zal in 
die tussentijd een onderzoek worden ingesteld 
naar de wenselijkheid etc. Hopelijk valt dit 
voor Opende gunstig uit. 
De direktie is tijdelijk in handen gegeven van 
de Rekkense-lnrichtingen. 
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De raad ging met het voorstel van B. en W. ak
koord inzake de bouw van a.a. 15 woningen 
in Opende. 
Het betreft zgn. wooneenheden voor eenper
soonshuishoudingen en 9 woningwetwoningen 
met twee, drie en vier slaapkamers. 
Aan d it soort won in gen is een grate behoefte 
in ans dorp. De wijziging van de statuten van 
de Stichting Jeugdzorg De Bunker gaf nogal 
stof tot praten. 
Er was zelfs een schorsing van de raad nodig, 
aangevraagd door de P. v.d. A. 
Genoemde partij alsmede de VVD en Gemeen
tebelangen hadden de grootste moeite met de 
doelstelling van deze stichting. Oak het GPV 
had bezwaren. 
Toen het op een stemming aankwam bleek, 
dat het voorstel van B. & W., die zelf oak de 
nodige moeite hadden, met 7 tegen 5 werd 
aangenomen. 
Als laatste agendapunt, rnaar daarorn niet min
der belangrijk was het probleem van de open
bare verlichting aan de Verbindingsweg. 
Zoals bekend, heeft het bestuur van de Vere
niging Plaatselijk Belang enige tijd geleden ge
vraagd om iets te doen aan de verlichting aan 
de Verbindingsweg naar het sportveldencom
plex en op het parkeerterrein. 
Aanvankelijk waren B. & W. niet bereid hier 
iets aan te doen op grand van energiebesparing 
en de kwestie buitengebied. Plaatselijk Belang 
heeft zich hiertegen heftig verzet met de steun 
van en kele raadsleden. 
Zelfs GPVer Bouwkamp kwam naar Opende 
om de situatie persoonlijk in ogenschouw te 
nemen. 
Het college heeft daarop advies gevraagd bij 
het E. G.D. en d ie vond, dat er vier n ieuwe mast
en aan de Verbindingsweg moesten komen en 
twee op het parkeerterrein. 
Een en ander gaat f 11.000,00 exclusief b.t.w. 
kosten waarmee de raad akkoord ging. 
B. & W. willen dit onderbrengen bij het te zij
ner tijd vast te stellen dorpsvernieuwingsplan
voor Opende.

P. Dell1aas.
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dat het echtpaar Freerk Pool-Pietje Pool-Brui
ning op 5 april 40 jaar geleden in het gemeen
tehuis te Grootegast getrouwd zijn. De eerste 
5 jaar van hun huwelijk woonden zij aan de 
Gemeentereed. 
dat toen in de oorlogsjaren de heer Pool ver
plicht te werk gesteld was in Duitsland, en 
Mevr. Pool de 4 kinderen alleen verzorgen 
moest, hun huis geheel afbrandde; het jongste 
kind kon op het laatste moment nag gered 
warden, waarna zij noodgedwongen in het 
Verzorgingstehuis bij vader en moeder Zijlstra 
aan de Parkweg terecht kwamen. 
dat de verzorging daar goed was, maar toen 
Freerk in 1945 thuiskwam werd de stookhut 
aan de Drachtsterweg 40 als woning ingericht, 
geslapen werd er in een hok achter de koeien. 
Een jaar later woonden zij in het huis waar zij 
nu nag wonen. 
dat de heer Pool de laatste 7 jaar bij het bouw
bedrijf Cats gewerkt heeft, maar nu met ver
vroegd pensioen gegaan is, zodat hij zich met 
zijn hobby's kan bezighouden, zoals vissen en 
kaarten. 
dat Mevr. Pool met haar 14e jaar bij de papier
fabriek in Boelenslaan is gaan werken. Za kjes 
plakken voor f 4,- per week. Dit heeft zij de 
eerste 5 jaar van hun huwel ijk nog als thuiswerk 
gedaan. 
dat Freerk en Pietje graag dansen is U wel be
kend, want een dansavondje slaan zij niet gauw 
over. 
dat zij op 4 april met hun 10 kinderen, 17 
kleinkinderen, familie en bekenden in Cafe 
Jan Bos dit 40-jarig huwelijksfeest hopen te 
vieren. 

dat op 13 maart in het Jeltingehuis te Buiten
post getrouwd zijn: Corrie de Haan, Dracht
sterweg 9e en Rinse Cats, Surhuizum. 
dat het jonge paar Corrie en Rinse is gaan wo
nen in Surhuizum op de Bon Hommestrjitte. 



dat de Plattelandsvrouwen Opende-Kornhorn 
op 7 maart in het Vrijzinnig Gebouw een fees
telijke bijeenkomst gehouden heeft. De belang
stelling was groot, want ook de heren waren 
aanwezig. 
dat de voorzitster Mevr. v.d. Veen de avond 
opende door alle aanwezigen van harte wel
kom te heten en een prettige avond toe te 
wensen. 
dat een Friese Cabaretgroep uit Hardegarijp 
die deze avond zou verzorgen het publiek ver
maakt heeft met hun vele sketjes en liedjes uit 
het dagelijkse leven zoals: het voetballen, de 
schoonmaak, de wachtkamer bij een dokter 
enz. Na afloop om half 12 kregen zij dan ook 
een groot applaus en bloemen. 
dat de muziek verzorgd werd door de heer Jan 
v.d. Kooy met zijn accordeon. Men kon tot in
de kleine uurtjes dansen.
dat afgevaardigden van de Plattelandsvrouwen
uit Rottevalle een van de aanwezigen vroeg:
waarvoor deze feestavond? Waarop het ant
woord was, ach zomaar! Een goede reden om
feest te vieren vonden dan ook deze dames uit
Rottevalle. De Plattelandsvrouwen Opende
Kornhorn mogen dan op een zeer geslaagde
feestavond terugkijken.
dat ,,zomaar" beslist maar weer gauw gevier·d
moet worden.

dat het Hervormde Kerk koor, bestaande u it 
29 dames en 14 heren nog nieuwe leden ge
bruiken kan. 
dat ieder die van het zingen van een Christelijk 
lied houdt van harte welkom is op de weke
lijkse repetitieavond in Eben Haezer op woens
dagavond kwart voor acht. 

dat bij de Volksdansgroep ,,de Wouddansers" 
in de Stjelp op 10 maart de volksdansgroep 
,,de Molndansers" uit Niebert op bezoek wa
ren. 
dat toen alle aanwezigen van koffie voorzien 
waren, Mevr. Drost-Zantinga de gasten wel
kom heette. 
dat de ruim 40 liefhebbers van volksdansen 
deze avond hun hart konden ophalen. Geza
menlijk werd er begonnen met een polonaise, 
waarna met verschillende dansen het eerste 
gedeelte van de avond volgemaakt werd. 
dat in de pauze de koffie met gebak een wel
kome afwisseling was. 

dat na de pauze met frisse moed weer begon
nen werd met dansen. Beide groepen dansten 
dan ook met voile overgave; de dansen die zij 
het afgelopen jaar geleerd hadden, waaronder 
de polka van Jamptland en de Devilsdream. 
En na een geslaagde avond keerden de aanwe
zigen weer naar huis. 

Dat er op het postkantoor in Opende heel wat 
veranderingen op komst zijn. 
dat met ingang van 14 apri I de openingstijden 
zijn: 's ochtends van 10-12 uur en 's middags 
van 15.30-17 .30 uur. 
dat er vanaf 14 april ook 2 P.T.T.-auto's gaan 
rijden om de post te bezorgen. Er blijft dan 
ook maar een fietsroute over. 

Dat er 6 dames van de Ned. Bond van Platte
landsvrouwen Opende-Kornhorn ijverig aan 
het werk gegaan zijn, om de kunst van het 
ma era me te leren. 
dat het op deze avonden bij Mevr. Miedema 
aan de Openderweg 32 onder het genot van 
een kopje koffie en een praatje er gezellig aan 
toe gaat. 
dat de leiding van deze avonden in handen is 
van Mej. T. Gjaltema. 

Dat er een judotoernooi gehouden is op 9 
maart in de Evenementenhal te Groningen; 
deze werd georganiseerd door sportschool 
Bakker, en kreeg de naam ,,'t Peerd van Orne 
Loeks". 
dat aan dit toernooi 1300 judoka's hebben 
meegedaan. Zij kwamen zelfs uit Duitsland en 
Denemarken. 
dat ook 8 judoka's uit Opende aanwezig wa
ren, twee hiervan kwamen met een prijs thuis. 
Dit waren Marty Aldersma, 2e prijs en Nora 
v.d. Velde, 3e prijs.
dat dit een zeer goed resultaat was voor sport
ief Opende.

Dat de toneelclub ,,Tot Nut en Vermaak" af
gelopen vrijdagavond op een uitvoering van de 
muziekvereniging ,,Uit Vriendschap" in cafe 
het Hoekje te Noordwijk de tweeakterHenkie 
heeft opgevoerd. Het werd een gezellige avond 
doch het aantal toeschouwers bleef beneden 
de maat. Slechts Opende was present, Noord
wijk liet verstek gaan. 
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dat op donderdag 20 maart in Opende het eer
ste kievietsei gevonden is door de heer Geert 
Bekkema, Provincialeweg 125, op een stuk 
bouwland tussen Kaleweg en Provincialeweg. 

A.W. 

REDAKTIE 

P. Delhaas, Prov.weg 73, 9865 AC, tel. 9250 

J. M. v.d. Harst, Dr.weg 5, 9865 AS, tel. 9153

W. Mud, Alkemastr. 16, 9865 ZG, tel. 9557

M. v.d. Woude, Julianab. 15, 9865 VM, (9312)

K. v.d. Meulen, Sjallemastr.42, 9865 BJ, (9432)

D. Nieuwman, Prov.weg 30, 9865 AA, (9121)

BURGEMEESTER VERBREE STAAT WEL 

ACHTER OPENDE 

In het decembernummer verscheen een verhaal 
van mijn hand omtrent de weigering van een 
bouwvergunning aan de firma Terpstra aan de 
Openderweg. B. en W. eigerden die op grand 
van het bestaande besternmingsplan buitenge
bieden. 
Burgemeester Verbree was hier niet gel11kkir1 
mee, althans niet rnet het ve1·haal, omdat liet. 
hoewel niet onjuist, toch te onvolledig was om 
een kompleet beeld van de situatie te schep
pen. Zijn klacht hierover kwarn ter tafel in een 
vergadering met het bestuur van Plaatselijk 
Belang, reden waarom ik met de heer Verbree 
een afspraak maakte, een en ander eens te be
spreken. 
In een anderhalfuur durend gesprek, wat ik 
als bijzonder prettig rnocht ervaren, werd rle 
(Jesr:hiedenis van de f11·ma Te1·pstra op het ler 
rein van gemeentelijke bemoeienissen uit de 
doeken gedaan. 
In het kart komt he1 h ier op neer Terpstra 
sta1-tte in het begin der jaren vijftig. Op dat 
moment was er nog geen bestemmingsplan. De 
heer Verbree zegt zo'n initiatief waardevol te 
vinden en dit ook te willen ondersteunen. In 
1964 kwam het echter onder het bestemmings
plan buitengebieden te liggen hetgeen inhieid 
dat aan de Openderweg een agrarische be-
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stemming werd gegeven. Terpstra had toen 
bezwaa1· kunnen ma ken, doch dat gebeurde 
niet. Zo'n p.lan, door planologen opgemaakt, 
is door de raad aanvaard en kreeg goed keuring 
van Gedeputeerde Staten. Daar moet een ge
meente zich aan houden, zij het dat men via 
het bekende en vaak gebruikte artikel 19 wij-
1iging kan aanvragen 
In 1972 werd de firma Terpstra vergunning 
verleend tot het bouwen van een loads ( 10 x 
20 m) aan de Provincialeweg. Ook al via het 
hanteren van artikel 19. Hoewel men de fun
damenten daarvoor reeds had gelegd, ging om 
n iet genoemde redenen (vermoedel ijk ruimte
gebrek) de bouw niet door. 
In 1978 bij een nieuwe aanvraag voor nieuw
bouw aan de Openderweg hadden de heren 
Terpstra een gesprek met het voltallig college 
van b. en w. Uitdrukkelijk werd toen door het 
college gesteld dat men aan de Openwerweg 
rnuurvast kwam te zitten bij eventuele uitbrei
ding. Wei waren b. en w. bereid vergunning te 
verlenen voor nieuwbouw van de bestaande 
oude opstallen en dat vond men bij Terpstra 
voldoende. Zo kwam het thans bestaande ge
bouw tot stand en werd de aanvraag voor uit
breiding ( in 1979) afgewezen. 
Natuurlijk ligt dr zaak op basis van deze gege
vens wel iets anders dan het gewraakte artikel 
suggereert. 
[ e1·lijkheid (Jebiedt mij derhalve die kritiek 
goeddeels terug te nemen. En toch, ergens ben 
i k n iet kontent met een dergel ijk bestemmings
plan, een soort worgwet voor ons bedrijfsleven. 
Bestaande mogelijkheden, de goedkoopste 
mogelijkheden, warden afgesneden. Men wordt 
met veel zwaardere financiele lasten naar el
ders verwezen. lk kan dat vooral in een tijd 
van ekonornische achteruitgang of crisis, met 
een onaanvaardbare werkloosheid niet rijmen. 
Mijns inziens eist dat eerder stimulering dan 
IJeknotting GezamenliJk vormen die vele 
kle1ritjes, waar in de regel de grootste produk
tie wo1·dt bereikt, een geweldig stuk werkgele
genheid is een sfeer waarin werken nog als 
prettig kan warden ervaren. In die bedrijfJes 
durft men ook nog te investeren en dan past 
geen bestemmingsplan dat elke uitbreiding in 
de kiem smoort. 
In dit kader vind ik het een gelukkige zaak dat 

men in de laatste raadsvergadering besloot de 
kosten tot wijziging van een bestemmingsplan 
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ten laste van de aanvrager te stellen. Deze kos
ten, heb i k het goed begrepen, varieren van 
vijftienhonderd- tot drieduizend gulden en 
dan is het begrijpelijk dat b. en w. de boot ten 
aanzien van artikel 19 wel eens afhouden. 
lnmiddels (als ik tenminste goed ben ingelicht) 
is een hernieuwde aanvraag van firma Terpstra 
en nu ook Miedema Caravans, afgewezen, 
doch is het college bereid via artikel 19 bij de 
provincie aan te kloppen. (Een en ander bete
kent evenwel nog n iet dat ook de provincie zal 
toestemmen. Er bestaat een streekplan en het 
ligt eraan in hoever men daarvan wil afwijken). 
Oat nu is mede het bewijs dat ik graag van on
ze burgemeester aanneem dat hij achter Open
de en haar bedrijfsleven staat. Die medewer
king is noodzakelijk, wordt hogelijk op prijs 
gesteld en garandeert een prettige samenwer
king. 

M. van der Woude 

WIST U ....... (van de jeugd) 

dat er een hondespeelplaats is, in plaats van 
k i nderspeelp laats? 

dat er wordt gereageerd wegens het artikel dat 
in de Keuvelaar stond? 

dat de kinderen voor de bejaarden voetballen 
dus ik ook? 

maar waar moeten we dan voetballen of spe
len? In de hondepoep? 

dat er op de speelplaatsen van de kinderen 
veel hondepoep ligt? 

mensen, ga een eindje verder van huis met de 
hond. 

Maar laat niet a!s dank de kinderen in de stank. 

,,Dank U". 
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Het volgende nummer van De Keuve/aar 
verschijnt op vrijdag 25 april a.s. 

De redaktie vergadert op woensdag 9 
april a.s. bij P. Defhaas om 8.30 uur 's 
avonds. 

Tot en met die dag kunt u weer kopy in
!everen bij de /eden van de redaktie. 

VAN DE REDAKTIE 

Door omstandigheden, tijdgebrek en ziekte, 
was het vorige week niet mogelijk De Keuve
laar uit te laten komen. 
We hopen en vertrouwen op uw begrip in deze 
en op uw evengrote interesse nu, al is het dan 
ook een week later. 
Het komende nummer zal dan hopelijk weer 
normaal kunnen verschijnen op vrijdag 25 
april. Dit nummer zal in het teken staan van 
koninginnedag, dodenherdenking en nationale 
bevrijdingsdag, althans de programma's hier
voor bevatten. 
Het ligt in de bedoeling De Keuvelaar dan in 
Opende huis aan huis te verspreiden. 

NIEUWS 

INGEN 

NIEUWS VAN DE 
VROUWENVERENIGING .,OPENDE OOST" 

Op donderdagavond 20 maart vvandelden 18 
dames het Vrijzinnig Gebouvv binnen, niet 
om het gebruikelijke handwerken te hanteren, 
maar om de jaarvergadering bij te wonen .. Alie 
dames waren op tijd aanwezig en Mevr. Louvves 
opende deze vergadering en heette alle dames 
wel kom. H ierna werd het verslag uitgebracht 
over het vvel en wee van het afgelopen jaar, en 
toch wel leuk om het voor te lezen of er naar 
te luisteren, want door dit verslag roept dat 
weer herinneringen in je wakker van wat je zo 
in dat jaar met elkaar hebt gedaan. Toen dit 
achter de rug was bracht Mevr. Bekkema ver
slag uit van het centen gebeuren. Alles klopte 
weer prima en dat werd ook bevestigd op deze 
avond door de twee dames kasnazieners, Mevr. 
Los en Mevr. Buma. Hierna kregen wij ons 
tweede kopje koffie en werd hier en daar weer 
wat gekwetterd, wat tenslotte ook even moet 
gebeuren en dat is goed voor de ontspann ing 
na zo'n zakelijk gebeuren. Toen de tongetjes 
los genoeg waren bevonden kwamen wij weer 
tot zakelijke dingen o.a. Mevr. Bekkema gaf te 
kennen dat zij als penningmeesteresse wou af
treden en niet herkiesbaar was, zij had het 7 
jaar gedaan (en prima) en vond dat er nu maar 
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eens een ander gezicht in het bestuur zou ko
men. Dus kwam het stemrecht van de vrouw 
aan de orde van de dag. Uit de ,,stembus" 
kwam als winnares Mevr. A. Dijk-Turksma. Er 
werd door Mevr. Louwes aan haar gevraagd of 
zij in het bestuur wilde komen en daar ging zij 
mee accoord. Hoe de taakverdeling wordt we
ten wij nog niet maar er komt op 1 april (dit 
is geen grap) een bestuursvergadering en daar 
zullen wij bespreken wie wat wordt en dan zal 
Mevr. Bekkema officieel haar paperassen over
dragen aan haar opvolgster. Mevr. Louwes be
dankte Mevr. Bekkema voor haar verdienstelij
ke werk wat zij in de vereniging had verzet en 
overhandigde haar een mooie plant als herinne
ring aan het bestuursieven. Hierna werden nog 
wat ideetjes naar voren gebracht en ook over 
deze suggesties zal met het bestuur nog nader 
gediscuseerd warden. En toen was het weeI· 
tijd om ons weer een beetje te ontspannen en 
dat deden wij mf;lt het sjoelen. Nou, het was 
weer moeilijk om de tien stenen er in te krij
gen, maar er zijn altijd wel weer dames die tot 
een hoge score komen en het leek wel een 
voetbalinterland wedstrijd, zo fel ging het er 
toe en de gooister werd ook zeer enthousiast 
aangemoedigd door de ,,supporters". Winna res 
van deze wedstrijd werd Mevr. Bekkema, twee
de Mevr. Gjaltema en derde Mevr. Buma, zij 
mochten als eerste een mooie plant uitzoeken. 
De andere dames mochten ook een plant uit
zoeken met naar gelang het puntentotaal was 
die de dames hadden gegooid. Moegestreden 
�an dez� wedstrijd hebben wij nog even gezel
l I9 na z1tten praten met een drankje en een 
hart1g hapje erbij. Zo rond de klok van tien uur 
klonken de slotwoorden van Mevr. Louwes en 
zijn wij weer ons eigen weg gegaan. Na de paas
dagen komen de dames van Zuid weer bij ons 
op bezoek, want wij zullen nog het een en an
der bespreken voor het komende reisje dat wij 
op 18 juni zu!len gaan ma ken, maar daar hoort 
U in een ander nummer van ,,De Keuvelaar" 
weer het een en ander over. Zo, dit was het 
dan weer wat het verslag betreft over cle maand 
maart. lk wens U ook namens onze Vrouwen
vereniging hele prettige paasdagen toe. 

Rie Batstra. 
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LEDENVERGADERING 

KORFBALVER. O.K.O. 

Op 7 maart j.I. hield de k.v. O.K.O. een leden
vergadering in de kantine op het sportcomplex 
de Olde Wierden. De opkomst was redelijk, 
maar niet formidabel. Sommigen zien mis
schien de nut er niet van in om een ledenverga
der1ng te houden, alhoewel het toch belangrijk 
Is, dat men met elkaar het wel en wee van een 
vereniging eens op een rijtje zet. Ook mag men 
hier zijn icleeen en kritiek naar voren brengen 
en dat is toch wel nuttig. 

Om ongeveer 8.20 uur werd de vergadering 
door onze voorzitter de heer Eizinga geopend 
en werd iedereen welkom geheten. De notulen 
van het vorig jaar werden onveranderd goedge
keurd en cle kas werd door de Hr. v.d. Meulen 
en Mevr. Gjaltema-v.d. Veen in goede staat 
aangetroffen. Ook werd er een verslag van de 
jeugdcommissie door de Hr. K. Kompaan op 
tafel gebracht. H ierin werd o .a. vermeld, dat 
het vervoer bij onze jeugd nog wel eens proble
men geeft, maar dat er toch steeds meer ouders 
zich geroepen voelen om eens te rijden, zodat 
er toch een nauwere samenwerking komt met 
het jeugdbestuur en de ouders. Ook staat er 
misschien nog een weekend Bakkeveen op sta
pel, maar dat is afwachten. 
Mevr. de Haan-Mud had een verslag opgesteld 
namens de redaktie van ons clubblad de 
Fluit". De grootste moeilijkheid was hier �el 
de kopie. leder lid, ook ouders van de jeugdle
den mogen namelijk kopie inleveren. Oit kan 
op de trainingen, bij Mevr. de Haan in Sjalle
mastraat en bij Mevr. Drost in de Hetsmastraat. 

Oo k werd er een jaarverslag voorgelezen en 
hieruit_ kon men opmaken, dat men dit jaar
nIet st1l had gezeten bij O.K.O. Eerst vond in 
juni de opening van de kantine en sportvelden 
plaats_. Men had een schoolkorfbaltoernooi ge
organ1seerd en 's avonds was er in samenwer
king met de voetbalvereniging een puzzeltocht 
u itgezet. H ieraan kon iedereen meedoen, die 
in het bezit was van een fiets.
Ook was er de beslissingsweclstrijd Ritola-De
Pein, wat een hele drukte met zich meebracht
maar hieruit blijkt toch, dat men met zo'n ac'. 

comodatie ook eens iets kunt organiseren.
Na de vakantie warer er eerst de series en daar-
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na brak de veldkompetitie aan. Ons eerste 
twaalftal met reserves verscheen in het veld 
met nieuwe trainingspakken van de fa. Kuipers 
B.V. uit Opende, waarvoor nog onze hartelijke
dank. De eerste helft van de veldkompetitie is 
redelijk verlopen en hoe het met de tweede
helft gaat is nog afwachten.
lntussen hebben wij al de microkompetitie ge
draaid en hieruit is een kampioen gekomen,
namelijk Al I. Dit was ons eerste seizoen in
Grootegast. Hierdoor was het vervoerspro
b leem voor de jeugd wel wat groter, maar
dit heeft zich toch ook weer geregeld.
Verder werd besloten dat de contributie niet
verhoogd werd, evenals het abonnementsgeld
van ,,de Fluit".
De donateurskaarten werden echter wel van 
f 5,00 op f 7 ,50 gebracht en dat is volgens ons 
een redelijk bedrag.
Ook gaf het punt ,,trainer" nog wel enkele
problemen. Ohr. Smittenburg gaat osn dit jaar
verlaten en wij hebben nog geen plaatsvervan
ger, maar wij zullen ons best doen.
Nadat de agenda was afgewerkt, sloot de voor
zitter om ongeveer half twaalf de vergadering.

De secretaresse. 

CRESCENDO'S MUZIEKRUBRIEK 

lnmiddels heeft Crescendo het eerste optreden 
van het hieuwe seizoen achter de rusg. Op 25 
februari j.I. werd in Amsterdam de tweewieler 
RAI geopend. Klokslag 10.00 uur fietsten de 
Crescendo !eden al musicerend het plein voor 
het RA! gebouwen komplex op. Na hier enke
le rondjes te hebben gedraaid ging men door 
de drommen publiek die voor de ingang ston
den de tentoonstellingshallen, binnen waar tus
sen de stands door gedurende ruim een half uur 
fietsend werd gemusiceerd. Ook 's middags 
werd een kort programma gedraaid. Het grote 
aantal bezoekers maakte een gemakkelijk door
fietsen moeilijker maar het optreden werd on
danks dat toch een sukses. Het was reeds de 
derde maal achtereen dat men de tweewieler 
tentoonstelling in Amsterdam op deze wijze 
opende. 
De vorige Keuvelaar bracht u reeds op de hoog
te van het grote aantal uitnodigingen voor een 
optreden van Crescendo. Dit heeft er inmid
dels in geredulteerd dat een ,,optredensstop" 
is ingesteld. Dit betekend dat in principe geen 
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optredens meer kunnen worden aangenomen 
omdat anders het program ma te dru k zou 
worden. 
Voor het instuderen van de show voor 1980, 
dat is de show die door de showband wordt 
gebracht, hebben we tweemaal gebruik kun
nen maken van een sporthal resp. Leegens en 
Surventohal. Twee zaterdagmorgens werden 
benut om de basiskennis die in het gymnastiek
gebouw was opgedaan (wij vertelden u vorige 
maand hier al iets meer over) hier in een grote
re ruimte uit te voeren. Op deze wijze krijgt 
men een goed overzicht hoe de show uiteinde
lijk opgevoerd moet worden. In de komende 
weken moet er nu gewerkt worden aan die ge
deelten die nog niet goed funktioneerden zo
wel op gebied van show als muziek. 
Op 30 april a.s. wordt dan deze show aan u ge
presenteerd in een programma wat in samen
werking met de Voetbalvereniging Opende 
wordt verzorgd en waaraan ook de showband 
,,Harmonie Marum" haar medewerking ver
leent. 

VERSLAG VAN DE 

VOORUCHTINGSAVOND 

Verslag van de voorlichtingsavond door de Chr. 
Plattelandsvrouwenbond, gewest Groningen 
op 11 febr. in gebouw Eben-Haezer. 
De provinciale presidente mevr. L. Kloppen
burg kon een 50-tal dames welkom heten. Ze 
vertelde hoe het landelijk, provinciaal en op 
de afdelingen in de C.P.B. toegaat. 
De grondslag van onze bond is: Gods woord 
op elk levensterrein en de leden bewust ma ken 
van hun roeping in deze tijd, in gezin, bedrijf 
en maatschappij. 
Dit doen we plaatselijk door allerlei onderwer
pen te behandelen en cu rsussen te vol gen. Pro
vinciaa I zijn er 2 besturendagen, 1 jaarlijkse 
toogdag, handwerkcursus, boekenkring, poli
tie ke scholing, cursussen en studiedagen. 
De landelijke Bond heeft het blad ,,Ons Plat
telandsleven" uit. Ook landelijk is men op 
vele terreinen bezig voor onze !eden. 
Hierna kon men vragen stellen. Mevr. Kloppen
burg beantwoordde deze en stelde voor om in 
de pauze een sch rift rond te laten gaan. Wie 
zich als lid wil opgeven schrijft zijn naam hier
in. Na de pauze blijkt dat 38 dames hebben 
getekend. Hier worden nog 24 bijgevoegd die 



GüË^as HERENMODES

EN MAATKLEDING EN UNIFORMENKLEDINGBEDRUF

TEL. 05946-9090 - OPENDE

OOK VOOR STOMEN EN VER VEN VAN AL UW KLEDING

Zaterdag
5 april 19 april

DANSEN
Aanvang 8 uur

Café Jan Bos
Parkweg - Opende-zuid

Telefoon 9236



zich van te voren al gemeld hadden als lid. Af
deling Opende kan dus met ruim 60 leden van 
start gaan. Minder plezierig is het dat afd. 
Kornhorn een 25 leden ziet overgaan naar 
Opende. 
De presidente heet de nieuwe leden hartelijk 
welkom in de C.P.B. kring en hoopt dat de afd. 
Kornhorn en Opende bloeiende afdelingen 
zullen worden. 
Deze avond werd met dankgebed door mevr. 
T. Bosma-Top gesloten.
Na atloop is afgesproken dat de volgende bij
eenkomst op 15 april om 8.00 uur weer in
Eben Haezer zal zijn. Er zal dan een bestuur
worden gekozen. We rekenen dan op uw a lier
opkomst.

Namens het provinciaal bestuur 
T. Bosma-Top. 05946-2534.

V.V.D.S.0. NIEUWS

Het volleyballen gaat dit seizoen in Opende 
maar wat goed. Alie teams staan hoog geklas
seerd in hun competitie. Om voor het seizoen 
'80-'81, dat in september begint, een goed 
teamindeling mogelijk te maken, willen we 
graag voor de aanvang van het seizoen weten 
op hoeveel nieuwe leden we kunnen rekenen. 
Mocht je dus ook behoefte hebben aan sportie
ve gezelligheid, dus volleyballen, geef je dan 
ruim voor het begin van het seizoen op, dan 
heb je bovendien nog de gelegenheid om voor· 
dat de competitie begint wat te trainen. Je op
geven als lid kan tijdens de training of bij een 
van 0nderstaande adressen. 
Volleybal. ..... fantastisch! 
Dames 1, maandag 7-8 uur training, comp. st. 
per 10-3 teruggetrokken, contributie per 
maand f 8 ,00, spelerskaart per jaar (al leen voor 
kompetitiespelers) f 40 ,00, leeftijd vanaf 18 
jaar. Dames 2 maand. 7-8, 2e plaats, f 8,00, f 
28 ,50 vanaf 18 jaar. Dames 3, maand. 8 -9, 4e 
plaats, f 8,00, f 28,50 vanaf 18 jaar. Heren 1, 
dinsd. 7-8, 3e plaats, f 8,00, f 40,00 vanaf 18 
jaar. Heren 2, dinsd. 7-8, 3e plaats, f 8,00, 
f 28,50 vanaf 18 jaar. Meisjes, dinsd. 6-7, 4e 
plaats. f 5,00, f 25,00 tot 18 jaar. Jongens, 
maand. 6-7, 2e plaats, f 5,00, f 25,00 tot 18 
iaar 
'E. Bergsma, Bensmastraat 2; T. de Boer, Prov. 
weg 26; H. v .d. Kooy, Prov. weg 165. 
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PLATTElANDSVROUWEN 

OPENDE-KORNHORN 

Op woensdag 19 maart zijn de dames van de 
plattelandsvrouwen weer bijeen geweest in het 
Vrijzinnig Gebouw. Als gasten waren 18 dames 
van de afdeling plattelandsvrouwen Sebalde
buren aanwezig. 
De voorzitster opende de vergadering en heet
te alien welkom, in het biezonder de heer Eef 
Brouwer bekend van Radio en T.V. die deze 
avond over z ijn werk a Is verslaggever e ,  hoofd
redakteur bij het Nieuwsblad van het Noorden 
zou vertellen. 
Nadat de voorzitster en secretaresse alle stuk
ken behandeld hadden en de dames en heer 
van koffie voorzien waren, werd het woord ge
geven aan de heer Brouwer. 
Deze vertelde op een amusante manier over de 
dingen die hij alzo beleeft en meegemaakt 
heeft, in de tijd dat hij als verslaggever en 
Nieuwslezer werkzaam was. Ook vertelde hij 
wat voor werk er allemaal gedaan moet war
den voor het Journaal, dat men 's avonds op 
de TV. te zien krijgt. Na een ingelaste pauze 
waarin men voorzien werd van een kop koffie 
was er gelegenheid om vragen te stellen, wat 
dan ook door enkele dames gedaan werd. 
Om half 11 gingen de dames, na een interes
sante avond weer naar huis. 

JAARUJKSE 

FEESTEUJKE OUDERAVOND 

De traditionele feestelijke ouderavond van de 
kleuter- en lagere school ,,Het Kompas" op 
vrijdagavond 25 januari was als van ouds weer 
een succes. Om acht uur kon Mevr. v.d. Hei
den in zaal Bakker, die tot de laatste plaats ge
vuld was, haar we! komswoord houden, vvaarin 
ze iedereen u iteraarcl van ha rte wel kom heette. 
H ierna was het ,,doek op" voor de toneelspe
lers van de ,,Grensclub" met het blijspel in drie 
bedrijven ,,De ooievaar vergist zich". De vele 
verwikkelingen rondom een pasgeboren kind 
en het spel van de acteurs en de actrices lever
den de nodige lilariteit op. Tussen de beclrij
ven door bleef de stemming op pei I door de 
goede muzikale omlijsting verzorgd door ,,La 
Foret" o.I.v. Jan Bos. 
Ook een vast programmapunt van alle jaren is 
de verloting waarbij een groot aantal leuke 
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's morgens gesloten, behalve vrijdag- en zaterdagmorgen. 



prijsjes te winnen waren. Dit werd een succes. 
Met de opbrengst kan een belangrijk gedeelte 
van de kosten van deze avond vereffend war
den. Na de pauze wordt er ruim baan gemaakt 
voor de danslustigen. Tot in de kleine uurtjes 
werd er enthousiast gebruik van gemaakt. 
ledereen kan terug zien op een geslaagde 
avond en de feestcommissie hoopt dan ook u 
allemaal een volgend jaar terug te zien. 

GEMEENTE GROOTEGAST 

BURGERUJKE STAND MAAND 

FEBRUARI 1980 

Geboren: 

Michiel Hendrik, z. van A. Weening en van P. 
van der Meulen, Opende; Johan, z. van A. van 
der Wal en van G. van der Weij, Opende. 

Gehuwd: 

geen 

Overleden: 

H. Pama, 76 jaar, gehuwd met R. van der Meer,
Opende; A. Mulder, 84 jaar, gehuwd met M.
Hoekstra, Opende.

OUDE FOTO'S 

Foto in nr. 6 (bladz. 13) Vrouwenvereniging 
Opende-Oost. De foto is op 15 februari ge
maa kt door de heer S. Batstra. 
Van links naar rechts. Achterste rij (staande): 
1. Mevr. R. Buitkamp-van der Hoek; 2. Mevr.
H. Bekkema-Snip; 3. Mevr. Kleijn-van der
Laan ( Lukaswolde); 4. A. Dijk-Turksma; 5.
Mevr. S. Alserda-van der Wijk; 6. Mevr. K. Los
Post; 7. Mevr. T. Eilander-Reitsma; 8. Mevr.
1/.C. Batstra-van der Walle (secretaresse); 9.
'.'evr. H. Bakker-Linstra; 10. Mevr. A. Wasse
,,aar-Gjaltema; 11. Mevr. E. Buma-Oldenbur
ger; 12. Mevr. H. Nobach-van der Hoek; 13.
:1,evr. L. Spoelman-Veenstra. 
Voorste rij (zittende): 14. Mevr. Van der Laan 
(Peebos); 15. Mevr. F. Dijk-Bijma; 16. Mevr. A. 
Louwes-Haisma (voorzitster); 17. Mevr. A. Ei
lander-Snip; 18. Mevr. A. Gjaltema-Alserda. 
Verbetering van bijschrift bij schoolfoto in 
vorig nummer (biz. 22) nr. 23 is Albertje Nij
boer (geb. 1923, dv Ane G.). 
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KENTU 

OPENDE? 

In het vorige nummer kon U ontdekken de 
Provincialeweg, de oprit van het Wilhelmina
Rustoord, gezien vanaf het Wilhelmina-Rust
oord en vanaf de Hervormde Kerk eveneens de 
oprijlaan. 
Binnen de redaktie is besloten in het vervolg 
slechts een foto te plaatsen gezien de plaats
ru imte. Bovendien kan de foto iets grater en 
daarmee duidelijker warden afgedrukt. 
De vraag voor deze maand luidt dan ook: kent 
U Uw dorp? Zo ja, waar is deze foto gemaakt 
en weet U wat het voorstelt? 



Doordeweekse boodschappen
dagelijks aan huis

Wekelijks vele voordelige aanbiedingen
en nog gratis zegels op de koop(jes)toe.
Koop ook eens die overheerlijke
SRV-vruchtensappen zoals:
JuscTOrange Appelsap en
Tomatensap.

H. Koop _CCH
Opende

erpstra.
HOUTBOUW-OPENDE-GRON.
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Er zijn vele drukkers.....

Er is maar één marwo

met 2 bedrijven
al 17 jaar in Opende, nu ook in RODEN

waar 4 punten voor U, als U tenminste
drukwerk nodig heeft, van belang zijn:

LAGE PRIJZEN
HOGE KWALITEIT
GROTE SERVICE
SNELLE LEVERING

En... Bij ons kunt u voor alles terecht.

drukkerij marwo
RODEN - 1e Energieweg 14B - telefoon 05908-18474
OPENDE - Bossingel 10 - telefoon 05946-9132




